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Dato: 8. februar 2011

J.nr.: 2011/307-32

Folketingets Indfødsretsudvalg
Christiansborg

Ministeren for flygtninge, indvandrere og integrations besvarelse af spørgsmål 
nr. 4, alm. del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen 
(EL). 

Spørgsmål nr. 4:

”Hvordan har man i Integrationsministeriets Indfødsretskontor forholdt sig til de an-
søgninger om dansk statsborgerskab fra statsløse personer, som nu – i henhold til 
FN’s konvention af 30. august 1961 om begrænsning af statsløshed – er optaget på 
lov om indfødsrets meddelelse fra december 2010, siden man blev opmærksom på, 
at disse ansøgninger ikke burde være blevet behandlet efter de almindelige ret-
ningslinjer for behandlingen af sager om dansk indfødsret ved naturalisation? Har
man f.eks. sat sagsbehandlingen af de pågældende ansøgeres sager i bero, og har 
man – mens man i ministeriet tog sig tid til at undersøge problemstillingen – informe-
ret de berørte ansøgere om, at den nævnte FN-konvention muligvis ville kunne få 
konsekvenser for deres sag, således at de ikke ville blive mødt af de sædvanlige 
krav.”

Svar:

Der henvises til besvarelsen af spørgsmål 3.

Med venlig hilsen

Birthe Rønn Hornbech
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